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Chitu (MF): Costul cu dobânzile va ajunge anul viitor la 2% din PIB

Costul cu dobânzile va ajunge anul viitor la 2% din PIB, iar ce încaseaza Autoritatea Nationala de

Administrare Fiscala într-o luna din 12 vom plati pentru dobânzi, sustine Alin Chitu, secretar de stat în

Ministerul Finantelor.

 

"Noi plecam dintr-o zona în care ajungem usor-usor la 25% venituri fiscale în PIB si ori stabilim ca reducem

cheltuielile, inclusiv serviciile sociale si ma refer acum la cele care consuma foarte mult, în Sanatate, Învatamânt,

ca sa ramânem la nivelul asta de taxe pe care îl avem acum, ori va trebui sa facem niste lucruri, sa colectam mai

mult. Şi va rog sa nu uitati ca la anul ajungem la 2% din PIB costul cu dobânzile. Adica practic cam ce ia ANAF

într-o luna din 12 o sa platim dobânzi. Şi atunci, cumva, echilibru acesta e necesar într-un fel sau altul, nu doar din

perspectiva PNRR", a declarat Alin Chitu, la conferinta "Concurenta în sectoare cheie", organizata de Consiliul

Concurentei.

 

Întrebat despre reforma fiscala, el a spus ca acesta "nu e neaparat o reforma, sunt niste pasi, sunt niste decizii".

 

"Nu stiu daca va aduceti dumneavoastra aminte cât au fost discutiile în timpul verii, tot ieseau în spatiu public

diferite variante de lucru. Eu m-am oprit sa le numar la 40. Şi la sfârsitul zilei, noi, Ministerul de Finante avem o

lista întreaga de lucruri care pot fi facute. Decizia e una politica eminamente cu privire la lucrurile care ramân în

proiectul final si lucrurile au aratat asa cum au aratat acum cu o serie de critici....Şi asta cu dialogul, sa stiti ca

totdeauna dialog e destul de simplu între Ministerul de Finante si mediul de afaceri. Noi vrem sa le marim taxele si

mediul de afaceri nu vrea si cumva calea echilibrului nu exista, pentru ca nu se poate ajunge la un compromis,

atâta timp cât interesele sunt atât de contradictorii", a afirmat Alin Chitu.

 

Potrivit reprezentantului MF, România trebuie sa ajunga la 30% venituri fiscale din PIB, iar pentru aceasta

veniturile trebuie crescute cu 3%. Anul acesta, ajustarile pe partea de taxe vor aduce 1% din PIB.

 

" A tot fost discutat cum este impozitul pe cifra de afaceri....nu sunt sustenabile pe termen lung, indiferent de

dorinta politica. Pentru ca daca impozitul asta era atâta de bun si de eficient era peste tot în lume si totusi nu-l

avem decât noi si vreo doua state din jur. Şi atunci cu siguranta va trebui intervenit asa încât sa ajungem la

obiectivul acesta. Mai departe, cu privire la evaziune, evaziunea cea mai mare si nu stiu daca trebuie sa ne gândim

foarte serios când zicem evaziune ca infractiune sau, ma rog, o scadere a sarcinii pe care o platesc contribuabilii.

Pentru ca una e evaziunea infractiunea, alta e o modalitate prin care contribuabilii sa-si reduca taxele. Şi acum,

inclusiv în zona de TVA, daca va uitati ca toata lumea citeaza rapoartele privind gap-ul de TVA, daca va uitati în

ultimii 10 ani, cum numesc ei policy gap a crescut si, ma rog, din conformare a scazut. Adica degeaba ne-am

chinuit noi sa colectam mai multi bani din evaziune, pentru ca întotdeauna au fost introduse mai multe facilitati în

zona de TVA. Şi mai mult de atât, daca suntem corecti cu noi si ne uitam, vorbesc de rapoartele internationale, o

sa vedeti ca acea lema prin care am zis mereu ca daca vom scadea taxele va scadea evaziunea, uitati uitati-va si

dumneavoastra în perioada în care a scazut TVA cu patru procente, apoi cu înca în procent, ma refer la cota

generala si am introdus cote reduse, cam toate care sunt permise de directiva, cu toate astea n-a scazut evaziunea",

a spus Alin Chitu.

 

El a declarat ca masurile de digitalizare vor aduce 4 puncte procentuale venituri la buget pâna la finalizarea PNRR.
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